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Endesa deixa sense llum veïns de 
Cornellà per no canviar el comptador 
L’Ajuntament rebutja aquesta pràctica per no instal·lar un equip telegestionat

L’Ajuntament de Cornellà 
va fer un comunicat on 
rebutja que l’empresa 

Endesa Distribución Elèctri-
ca efectuï talls del subminis-
trament elèctric als veïns de 
la ciutat que s’han negat a 
la substitució del seu comp-
tador per un equip telegestio-
nat, tal com ja han denunciat 
diverses persones que s’han 
adreçat als serveis de Con-
sum i Eficiència Energèti-
ca del consistori. Aquests 
talls es fan a l’empara de la 
normativa, en concret del 
Reial Decret 1110/2007, de 
24 d’agost, així com d’una 
ordre que especificava que, 
abans del 31 de desembre 
de 2018, les empreses dis-
tribuïdores haurien d’haver 
substituït tots els comp-
tadors dels habitatges de 
l’Estat pels nous aparells.

Idoneïtat
La idoneïtat d’aquests nous 
comptadors telegestionats 
i aquesta normativa van ser 
contestades per la platafor-
ma Stop Comptadors, que 

rep el suport de diverses 
entitats veïnals i munici-
palistes (Convafc, Favbaix, 
ACM, FMC, entre d’altres). 
Les seves mobilitzacions i 
gestions amb el Parlament 
de Catalunya van propiciar 

l’aprovació de la Resolució 
746/XI, on se sol·licitava 
que el procés de canvi de 
comptadors es realitzés 
amb les garanties sanitàries 
i mediambientals legalment 
establertes, d’acord amb la 

normativa europea, i garan-
tint els drets i protecció dels 
consumidors. La situació 
actual és que, apropant-se 
al termini marcat per la nor-
mativa estatal, Endesa Dis-
tribución Elèctrica està co-
mençant a realitzar talls del 
subministrament elèctric als 
habitatges que s’han oposat 
a un canvi de comptador, 
deixant a les famílies sense 
un servei bàsic com és la 
llum. Des de l’Ajuntament es 
considera greu que no s’hagi 
valorat per part de l’Estat la 
resolució del parlament ca-
talà on es requeria garantir 
respectar les recomanacions 
del Consell d’Europa, sobre 
els perills potencials dels 
camps electromagnètics i 
els seus efectes en el medi 
ambient així com el seu im-
pacte en les persones.

Foto: Arxiu

La ciutadania de Gavà s’implica 
en la definició de l’Espai Roca 

La ciutadania gavanenca va voler conèixer i debatre 
sobre tots l’avanç de planejament de reordenació de 
l’Espai Roca, el sector que ocupa l’empresa a Gavà i 

Viladecans, en una trobada oberta celebrada al Nou Espai 
Sant Jordi. L’avantprojecte formula una proposta per 
racionalitzar els usos de 32 hectàrees de superfície, 6 de 
les quals pertanyen al municipi del Baix Llobregat.  

L’antiga escola del Parc serà un 
nou institut de secundària

El curs 2019-2020 el Prat tindrà un nou institut d’educació 
secundària obligatòria (ESO), ubicat a l’antiga escola del 
Parc, un edifici municipal que l’Ajuntament reformarà 

i rehabilitarà per cedir-lo a la Generalitat a fi que pugui 
acollir el nou institut. Les obres tot just han començat i 
tenen una durada prevista de 16 mesos. Serà un centre 
d’ESO de dues línies. 

Viladecans retirarà l’amiant 
d’edificis públics i privats 

ERC va presentar al Ple una moció per identificar i retirar 
el fibrociment d’edificis públics i privats i per l’adhesió 
a la campanya ‘Amiant Zero a Europa’ impulsada per la 

Federació d’Associacions de Víctimes de l’Amiant i Ecologistes 
en Acció. A la moció indica fer un mapatge per identificar la 
presència de fibrociment, elaborar un cens d’instal·lacions 
amb amiant i establir un pla d’acció progressiu de retirada.

El barri El Poblet-Marianao 
tindrà la seva biblioteca 
L’AAVV i l’Ajuntament de Sant Boi van arribar a un 
acord que ara s’haurà d’aprovar al Ple municipal

L ’’Ajuntament de Sant 
Boi de Llobregat ha ac-
cedit a construir una 

nova biblioteca a la plaça 
Mercè Rodoreda en el ba-
rri El Poblet-Marianao en 
aquest municipi baixllobre-

gatí. Segons el president de 
l’Associació de Veïns, Rafael 
García, “la darrera reunió 
que vam mantenir amb 
consistori i amb la majo-
ria dels representants dels 
grups municipals va ser 

molt positiva. L’Ajuntament, 
tot i que es mostrava en 
contra, ens va comunicar 
que finalment es farà al lloc 
on nosaltres reivindicàvem. 
Estem molt contents”. Ara, 
segons García, caldrà que 

s’aprovi al Ple municipal 
perquè ja sigui una realitat 
en un futur proper. D’altra 
banda, la construcció de la 
biblioteca va lligada estre-
tament amb la construcció 
d’un CAP al barri, i que seria 
al mateix indret on es farà 
l’equipament cultural. En 
aquest sentit, l’Associació 
de Veïns El Poblet-Marianao 
explica que té el compro-
mís de l’últim conseller 
de Sanitat, Antoni Comín, 
que solucionaria un dèficit 
d’equipaments sanitaris al 

barri santboià. “De totes 
maneres, la falta d’un go-
vern a la Generalitat de Ca-

talunya dificulta l’aprovació 
definitiva. Estem a l’espera”, 
ha afegit Rafael García.

Foto: AAVV El Poblet-Marianao

L’associació InterSOS va 
celebrar el Dia de les Per-
sones desaparegudes sen-
se causa aparent. A l’acte, 
van assistir els pares de la 
cornellanenca Cristina Ber-
gua, així com una repre-
sentació de l’Ajuntament, 
encapçalat per l’alcalde 
Antoni Balmón, i represen-
tant dels cossos policials. 
Aquest any l’homenatge 
es va realitzar a l’espai en-
jardinat situat al carrer Mi-
randa, cantonada amb el 
carrer Palma de Mallorca 
i va aplegar unes 200 per-
sones. Durant l’acte es va 
descobrir un monòlit -Racó 
9 de Març- en record a les 
persones desaparegudes 
i a la veïna de Cornellà de 
Llobregat, Cristina Bergua.

Cornellà recorda 
a les persones 

desaparegudes

C/Vista alegre, 19 - Cornellà de Llobregat - 93 375 41 53  -  FRENTE MERCADO MARSANS              www.boutiquebely.com

Síguenos en Instagram y Facebook
Looks diarios, novedades y promociones 
para estar siempre a la última en moda

Te esperamos. 
MªCarmen Tenorio Gómez y Carla Torrico Avilés

Boutique Bely
YERSE · NAF NAF · NEKANE

NUEVA COLECCIÓN 
PRIMAVERA-VERANO 

2018
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Viladecans
Avda. Can Batllori, 24 · Tel. 93 658 44 51 · abitareviladecans@hotmail.com

www.mueblesabitareviladecans.com

Ens adaptem a tots els espais crean ambients decoratius únics, aprofitan al máxim totes les opcions.

Nova col·lecció 2018
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HERMANOS MORENO DÍAZ Reformas y Construcciones desde 1999

C/Teide,10 - L'HOSPITALET · ryjmoreno99@gmail.com

Albañilería · Fontanería · Carpintería · Electricidad · más...

Presupuestos 
sin 

compromiso

OFERTA BAÑO COMPLETO
TOTAL 3.500€ 

Baño completo 3.500€
Azulejos y pavimento 
Techo e iluminación
Mueble 70, wc y grifería
Plato de ducha y mampara de 100
Mano obra, materiales e instalac.

Instalación Luz nueva 2.900€

OFERTA COCINA COMPLETA
TOTAL 6.500€
Cocina completa 6.500€
Azulejos y pavimento
Techo e iluminación
4m/l mobiliario y granito nacional
Electrodomésticos
Mano obra, materiales e instalac.

 +info. Ver web:  www.reformasmoreno.es

 Fijo. 93 449 56 51
      607 522 680

WathsApp
Síguenos en Facebook
Reformas Moreno Díaz

Pintar piso en blanco 65m2 aprox. 950€

Depressió
Fòbies
Ansietat
Estrés
Inseguretat i autoestima
Fracàs escolar
Adolescència
Problemes de Parella
Dol

Previsió, 1
08970 Sant Joan Despí
www.psicoars.com

Dra. Astrid Roda de Sola
ARS centre psicològic

La vellesa forma part del desenvolupament i creixement humà; 
és la darrera etapa de la vida, en la qual les persones comencen 
a patir un deteriorament físic i mental, inherent al procés evolu-
tiu. Es tracta d'un doble procés, individual i social, que compor-
ta un conjunt de canvis en la vida de la persona. Aquests canvis 
afecten a tota la població de diversa manera, ja que depenen 
d'un conjunt de factors com poden ser: les malalties, l'estil de 
vida, l'àrea social, l'educació adquirida o l'herència genètica. 

L'inici de la vellesa no està predeterminat en cap edat concreta, és 
en tot cas, l'estat i el rol que desenvolupa la persona els factors que 
aniran lligats a qualitats associades a la vellesa. L'envelliment va 
més enllà de l'edat cronològica, ja que és un procés de vida. Acos-
tumen a ser les normes socials, les que determinen quan s'entra 
en cada etapa de la vida i quan se surt, així com allò que s'espera 
que la persona faci en cada una. La infància i l'adolescència són 
les edats pròpies de la formació i adquisició d'habilitats i conei-
xements per poder orientar-se en la vida, la joventut seria una 
etapa d'iniciació a la vida social i laboral, l'adultesa una etapa de 
reproducció i la vellesa l'etapa de pèrdua de l'autoestima i del 
rol que s'ha desenvolupat durant tota la vida. La vellesa es tro-
ba influïda per diferents factors: per la personalitat prèvia de la 
persona (nivell cultural, educació, capacitat de resoldre conflic-
tes, etc.), l'estat de salut (presència de malalties degeneratives), 
l'entorn (recolzament social i/o familiar) i les experiències vitals 
(viduïtat, canvi de domicili habitual, etc.). 

Va més enllà de l'esfera personal, psicològica o biològica de 
la persona; posant l'accent en el context social i en la impor-
tància de les relacions entre les persones i la societat, que es 
troba en constant canvi. En l'actualitat, vivim en una civilitza-
ció marcada per la immediatesa, la velocitat, i la productivi-
tat, molt llunyana a l'hora d'integrar socialment el concepte 
de mort. A més, vivim en una societat que aprecia els valors 
atribuïts a la joventut com la bellesa, l'estatus, les capacitats 
físiques i mentals, l'adaptabilitat, etc., aspecte que afecta la 
vivència psicològica del procés d'envelliment. Avui en dia, la 
infància i a la joventut se les observa com etapes positives i 
de creixement, mentre que la vellesa s'associa amb la mort.

Els estereotips que avui en dia associem positivament són 
saviesa i experiència; en contraposició, sent els estereotips 
negatius majoritàriament vinculats els de malaltia, dete-
riorament cognitiu i dependència. El nombre de persones 
amb 60 anys o més s'ha duplicat en l'àmbit mundial des 
de l'any 1980, i es preveu que s'assoleixin els 2.000 milions 
l'any 2050. En aquesta direcció, hauríem de recuperar el va-
lor per les persones grans, pot ser des del record del que 
van ser per nosaltres els nostres avis, així com del pou de 
saviesa que poden aportar a les generacions més joves. 
Fóra bo, real i conscient, que la resta de la població més 
jove, en relacionar-se amb 
la gent gran tractés de 
pensar a parlar-li com els hi 
agradaria que els tractessin 
i parlessin en un futur a ells 
mateixos. En un quid pro 
quo, que es resumiria en 
"estima com t'agradarà en 
un futur que t'estimin". El 
respecte del passat apor-
tarà un futur millor.

LA SABIA VELLESA SOCIETAT

Segons l’Observatori 
Comarcal del Baix Llo-
bregat, el territori ha 

augmentat en el darrer any 
en 4.113 persones el total 
de la seva població. Els es-
trangers també han crescut, 
en 554 persones, fins a un 
total de 74.874, i represen-
ta així el 9,2% del conjunt 
de residents del territori. 
Aquesta pujada de la po-
blació estrangera resident 
trenca amb la tendència de 
disminució iniciada al 2011 
i que ha durat 6 anys, i se-
gueix la pauta del conjunt 
de Catalunya. D’altra banda, 
el percentatge de població 
estrangera empadronada 

a la comarca (9,2%) és infe-
rior a la proporció de pobla-
ció estrangera del conjunt 
de l’Àrea Metropolitana 
(14,7%), de l’ATM (13,1%) i 
de Catalunya (13,8%).La va-
riació donada es pot atribuir 
a fets diversos: d’una banda, 
a la recuperació del saldo 
migratori amb l’estranger, 
que ja s’apuntava a les da-
des de la darrera estadística 
de variacions residencials, 
fruit de l’increment dels flu-
xos migratoris provinents 
de l’exterior i l’estabilitat en 
les sortides cap a l’exterior.
Tot i amb això, també s’ha 
de tenir en compte que els 
canvis en la xifra de pobla-

ció estrangera d’un territori 
també es veuen afectats 
per altres components: el 
creixement vegetatiu (nai-

xements i defuncions de po-
blació estrangera) i el procés 
de naturalització (persones 
estrangeres que adquirei-
xen la nacionalitat espanyo-
la). Tot i que no hi ha dades 
d’adquisicions de naciona-
litat per àmbit municipal, es 
pot veure una aproximació a 
aquest fenomen a través de 
les dades del Padró. El percen-
tatge de població espanyola 
del Baix Llobregat nascuda a 
l’estranger ha augmentat pro-
gressivament en els últims 
anys: el 2017, la població amb 
nacionalitat espanyola nascu-
da a l’estranger augmenta en 
2.015 persones i ja representa 
el 5,1% del total de població.

Augmenta la població estrangera 
al Baix Llobregat durant el 2017
Puja en més de 550 persones trencant una tendència descendent

Foto:  Arxiu

L’Ajuntament ha posat en 
marxa un innovador pro-
grama d’ocupació juve-

nil. Un total de 150 joves del 
municipi que en l’actualitat 
no estudien ni treballen 
se’n podran beneficiar. El 
Programa Operativo de 
Empleo Juvenil (POEJ) pro-
posa una bateria d’accions 
coordinades per millorar 
l’ocupabilitat d’aquests jo-
ves d’entre 16 i 29 anys. Cada 

participant rebrà una ajuda 
al seguiment de la forma-
ció de 200 euros mensuals. 
La iniciativa és innovadora 
perquè reuneix en un únic 
programa totes les fases de 
la millora de l’ocupabilitat: 
orientació laboral, formació 
professional i acompanya-
ment per a la inserció. Amb 
un cost d’1,2 milions d’euros, 
més del 90% es finança amb 
una subvenció europea. 

L’Ajuntament n’aporta la res-
ta (uns 100.000 euros).

Especialitats
Els joves i les joves partici-
pants rebran formació pro-
fessional gratuïta i podran 
triar entre un total de 10 
especialitats professionals. 
Com a resultat, obtindran un 
títol homologat equivalent 
a un grau mitjà d’FP en les 
especialitats cursades. Les 

10 especialitats s’han escollit 
perquè concentren més de la 
meitat dels contractes que es 
registren a la ciutat de Sant 
Boi en l’actualitat. En una 
primera fase s’ofereixen cinc 
certificacions professionals. 
Les altres cinc especialitats 
es podran cursar a partir del 
setembre. Les 150 persones 
beneficiàries també rebran 
formació complementària 
per millorar l’ocupabilitat.

En marxa un innovador 
programa d’ocupació 
per a joves a Sant Boi
Ofereix formació professional homologada, 
una ajuda de 200 euros al mes i 
acompanyament per a la inserció laboral

Foto: Arxiu

Portal de voluntariat a Esplugues 

Esplugues estrena el portal de Voluntariat i Suport 
Associatiu, una versió renovada del Portal d’Entitats que es 
va crear l’any 2008. El nou portal reuneix en un sol web els 

recursos i serveis municipals adreçats a les entitats, així com 
informació per a les persones interessades a fer voluntariat: 
www.entitats.esplugues.cat. L’objectiu és oferir una eina i 
canal de comunicació intuïtiu amb informació de qualitat.

Asfaltat i habitatge a Gavà

L’Ajuntament de Gavà va dur a terme treballs d’asfaltat 
a la zona de Gavà Mar. Els carrers afectats van ser 
Tellinaires amb Blanes, Palafrugell i Sitges. D’altra 

banda, ja es coneix el projecte arquitectònic de la que 
serà la segona promoció d’habitatge públic de l’IMPSOL 
al barri de les Bòbiles de Gavà. Uns 70 habitatges dels 130 
que es construirà seran de promoció pública de lloguer. 
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Agora IS Barcelona imparteix 
les 4 modalitats de Batxillerat 
LOMCE, però, quin valor afegit 
aporta el centre als estudiants?

Sí, al col·legi oferim la possibilitat 
d’estudiar qualsevol de les moda-
litats del Batxillerat LOMCE a més 
del Batxillerat Internacional. 

A tots els batxillerats, cada alumne 
compta amb una sèrie d’iniciatives 
pedagògiques del nostre progra-
ma preuniversitari, que els guiaran 
aquests dos anys.

L’objectiu és acompanyar l’alumne 
en el seu auto coneixement per-
què prengui decisions coherents i 
equilibrades respecte al seu futur 
professional. Juguen un paper im-
portant les sessions de coaching 
amb cada alumne o el Work Expe-
rience, una experiència professio-
nal per experimentar de primera 
mà la realitat de “treballar” al sec-
tor on l’alumne vulgui explorar. 

A més, els alumnes assisteixen a 
sessions d’orientació gràcies als 
nostres convenis de col·laboració 
amb universitats locals i d’àmbit 
estatal,  a xerrades de motivació 
on professionals de tots els àm-
bits els ajuden a estar preparats 

per al seu futur, i participen a fi-
res universitàries, per tenir més 
tranquil·litat a l’hora de decidir el 
grau i la universitat. 

Agora IS Barcelona també inclou 
el Batxillerat Internacional, 
quins són els resultats? 

Enguany tenim la nostra primera 
generació a Batxillerat Internacio-
nal. L’experiència és  molt positiva, 
els alumnes estan descobrint una 
nova manera de treballar, molt 
més interdisciplinar i global. 

Tot i que alguns alumnes arri-
ben al BI pel seu prestigi a nivell 
mundial, la part que realment 
els “enganxa” és la metodologia 
d’estudi, molt més orientada a 
la pràctica i que fomenta la ini-
ciativa de cada estudiant.Entre 
aquestes pràctiques, l’“estrella” 
són les experiències de CAS 
(Creativitat, Activitat i Servei), 
per les quals l’alumne ha de dis-
senyar el seu propi currículum 
d’accions. Això el porta a mostrar 
la seva iniciativa i el seu compro-
mís amb el seu propi aprenen-
tatge i amb els altres. Durant 
aquest curs, com a anècdota, 
ens hem vist obligat a posar fre 

degut a “l’excessiva” quantitat de 
propostes de CAS por part dels 
alumnes. 

A més de l’acompanyament a 
Batxillerat, reben els vostres 
alumnes alguna orientació al 
llarg d’altres cursos?

Així com a Batxillerat acompanyem 
els nostres alumnes per la difícil de-
cisió del grau universitari, durant 
els anys de Secundària impartim 
una sèrie d’assignatures com Em-
prenedoria, Lideratge o Economia 
Personal, que els proporcionaran 
les bases per entendre el món de 
l’empresa i del desenvolupament 
personal dins del món professional.

A més, des del departament 
d’orientació del col·legi, portem a 
terme una sèrie de tests que ens 
ajuden a orientar-los en el seu 
creixement personal i professional. 

Desenvolupem la seva solidari-
tat amb el nostre programa de 
participació social i els donem 
l’oportunitat de participar a 
concursos externs diferents, així 
com als esdeveniments interna-
cionals NACE: olimpíades cien-
tífiques o esportives, simulacres 
de debats de Nacions Unides, 
jornades musicals i artístiques… 
No només milloren les seves ha-
bilitats sinó que els permeten 
relacionar-se amb estudiants 
d’altres parts del món.

Les administracions aposten 
per la Formació Professional. 
Quin lloc ocupa la FP a Agora 
International School Barcelona?

Recolzem aquesta aposta i creiem 
en una Formació Professional de 
qualitat. Hem apostat per graus 
formatius esportius com una 
excel·lent opció per a aquells 
nois i aquelles noies que tenen 
l’esport com a passió i volen con-
vertir-lo en la seva professió. 

Estem molt satisfets amb el perfil 
dels nostres alumnes: compromès 
amb el seu aprenentatge, motivat i  
amb un gran potencial professional. 

ENTREVISTA//

Andrés Rosás, Director d’Agora International 
School Barcelona, a Sant Esteve Sesrovires: “Estem 
molt satisfets amb el perfil dels nostres 
alumnes: compromès amb el seu aprenentatge, 
motivat i amb un gran potencial professional”. 

Agora International School Barcelona  de Sant 
Esteve Sesrovires: "Alumnes compromesos, 

motivats i amb un gran potencial"
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Foment transformarà el domini de l’Aeroport 
Barcelona-el Prat en un centre logístic i d’oficines 
El ministre de Foment, Íñigo De la Serna, va explicar que la inversió 
público-privada representarà el desenvolupament immobiliari 

El ministre de Foment, 
Íñigo de la Serna,va 
presentar un macropla 

immobiliari per transformar 
el domini de l’Aeroport 
de Barcelona-El Prat en 
una zona dedicada a usos 
comercials i industrials en els 
quals destaquen la creació 
d’una zona específicament 
destinada a empreses 
de comerç electrònic, un 
parc logístic, una zona 
d’oficines integrada en 
l’entorn agrari del delta, una 
ciutat aeroportuària, que 
pretén donar servei a les 
terminals de l’aeroport amb 

zones comercials, hotels 
i espais d’esbarjo, i una 
àrea de desenvolupament 
industrial, investigació i 
fabricació aeronàutica.  
Durant la presentació del 
Màster Pla Immobiliari de 
l’Aeroport de Barcelona-El 
Prat a la Llotja de Mar, De la 
Serna va qualificar l’operació 
de “volum gegantesc”: de les 
1.553 hectàrees que ocupa 
el domini de l’aeroport, 543 
estan lliures i disponibles. 

Espais verds
D’aquestes, 328 hectàrees 
es dedicaran al desenvolu-

pament immobiliari i 215 
hectàrees es destinaran 
a la conservació i creació 
d’espais naturals associats 
al Delta del Llobregat que 
protegeixin l’entorn natu-
ral i la biodiversitat del del-
ta del Llobregat.

Vint anys
De la Serna va explicar 
que el pla immobiliari 
s’executarà durant els 
propers vint anys (el 
projecte es desenvoluparà 
en tres fases) i es preveu 
que la inversió público-
privada total arribi als 

1.264 milions d’euros. 
D’altra banda, el ministre 
va detallar que “el 
major pes de la inversió 
recaurà en el sector 
privat” i provindrà de les 
empreses que s’instal·lin 
en el complex.. Segons 
la tinenta d’alcalde 
d’Urbanisme i Medi 
Ambient de l’Ajuntament 
del Prat, Alba Bou, es tracta 
d’un projecte esperat 
i espera que aquestes 
propostes compleixin amb 
les necessitats laborals de 
la ciutat. La data d’inici de les 
obres podria ser l’any 2019.

Foto: Ministeri Foment

El magatzem d’Amazon al Prat obrirà les seves portes 
al públic des de finals d’aquest mes. Es tracta d’unes 
visites gratuïtes amb què la clientela podrà conèixer 

com es gestionen les seves comandes al centre logístic 
més gran de la multinacional del comerç electrònic al 
sud d’Europa. Aquestes portes obertes ja les practica 
l’empresa des de fa 3 anys al seu centre de Madrid.

Portes obertes d’Amazon

L’Ajuntament Molins impulsa 
la promoció de l’escola pública 

La Sala de Sessions de l’Ajuntament de Molins de Rei 
va ser l’escenari de la presentació de la campanya de 
divulgació que ha impulsat el consistori que porta per 

lema “Estimem l’escola pública”. La campanya inclou la 
producció de diversos materials promocionals: pancartes, 
cartells i adhesius que es distribuiran pels centres educatius 
i altres punts de la vila. També s’ha editat un vídeo amb 
imatges de tots els centres i destacant les qualitats de 
l’escola pública: catalana, innovadora, inclusiva, laica, 
democràtica, gratuïta, integradora i de qualitat. 

Viladecans comptarà amb els 
seus mercats cardioprotegits 

Els dos mercats municipals de Viladecans, el Mercat 
Plaça Europa i el Mercat Plaça Constitució, ja tenen 
instal·lats ja un desfibril·lador portàtil de darrera 

generació gràcies a una iniciativa impulsada per la 
Fundació Barcelona Salut, l’Ajuntament de Viladecans, 
la Diputació de Barcelona, i que compta amb la 
col·laboració de l’Obra Social “la Caixa”. Així mateix, el 
consistori municipal ha confirmat que existeix un mercat 
ambulant de caràcter setmanal que també disposarà d’un 
desfibril·lador per prevenir accidents cardiovasculars.

Oberta la licitació de les obres 
per la Zona Esportiva de Pallejà 

El Butlletí Oficial de la Província de Barcelona informa 
que ja s’ha obert el període de licitació de les obres de 
la pista exterior i les de tennis de la Zona Esportiva de 

Pallejà. L’obra estarà pagada per l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona i tindrà un valor de 645.227,48 euros. El Regidor 
d’Esports, Alberto Segura, ha valorat positivament les 
obres: “Hem aconseguit finançament extern per a la 
primera fase, que millora les condicions de centenars 
d’esportistes que ja entrenen. La segona fase, després, 
serà ampliar la zona amb pistes de pàdel.”

Un any més Cornellà de Llobregat es va 
convertir en la capital mundial del cànem 
La quinzena edició de l’Spannabis Barcelona va aplegar milers 
de visitants, que van descobrir les novetats en aquesta indústria

Del 9 a l’11 de març es 
va celebrar la quinze-
na edició de Spanna-

bis Barcelona, una de les 
fires més importants del 
món del cànem, tant per 
nombre de visitants com 
per mitjans acreditats i 
rellevància a nivell empre-
sarial. Més de 13.800m2 
d’exposició, 135 mitjans 
acreditats i 258 exposi-
tors són les xifres d’una 
edició de Spannabis Bar-
celona sense precedents. 
Els milers de visitants que 
han passat per Spannabis 

van tenir l’oportunitat de 
conèixer de primera mà 
els últims avanços en l’ús 
terapèutic i medicinal del 
cànnabis, amb la participa-
ció dels principals referents 
nacionals i internacionals 
de la matèria dins de la VI 
edició de les World Cànna-
bis Conferences. En aquest 
marc, es va poder aprofun-
dir també en els avanços i 
esforços duts a terme en 
els últims anys en la regu-
lació del consum de cànna-
bis aproximant la perspec-
tiva científica i legal per a 

una millor comprensió del 
potencial i viabilitat de la 
regulació.

Novetats
A més, els nombrosos as-
sistents que es van donar 
cita van descobrir les no-
vetats en la indústria del 
cànem i deixar-se sorpren-
dre pels avanços presen-
tats tant a nivell medicinal, 
com d’autocultiu i en usos 
del cànem en l’actualitat. 
D’altra banda, la millor 
música cannàbica va ame-
nitzar les jornades a l’espai 

exterior de foodtrucks, on 
grans noms com Olive Tree 
Dansi, Daddy Colla, Dub 
Engine, Ravid Goldschmidt 
o Dj Rambla, entre uns al-
tres, van convertir #Span-
nabis Bcn2018 en tot un 
festival  on els assistents 
van poder gaudir-lo.
Una vegada finalitzada 
l’edició de Barcelona, els 
organitzadors ja estan pre-
paran la cita de Madrid, 
que se celebrarà els dies 
6,7 i 8 d’octubre d’aquest 
mateix any. Sens dubte tor-
narà a ser un gran èxit. 

Foto: Spannabis

Els guanyadors an ser per: Genehtik Seeds (millor banc de 
llavors), Bac -Root Stimulator- (millor nutrient), Synergi 
-The neutralizer kid- (millor producte de parafernàlia), 

Smart Pots (millor produte de cultiu), Naturflow-
Cannabissimo Cafè- (millor producte de cànem), Puffco 
-puffco plus- (millor vaporitzador), R-Kiem -Cava amb terpens 
i or- (millor producte nou) i Genehtik Seeds (millor estand).

Lliurament dels premis
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c/Pareto (parada exterior 
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08902 L’Hospitalet de Llobregat

Super Oferta  
AIRE ACONDICIONADO 
MITSUBISHI ELECTRIC

MSZ-HJ25VA
2150 Gg/h
2705 Kc/h

1276€

35€/Mes
Pago al contado

1.160€
INSTALACIÓN

Incluida

Pago 
al contado 

9% DESCUENTO
 todo incluido

 e IVA

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 
93 490 96 45
facebook.com/moherclima

www.moherclima.com

ICV fa una aposta pel 
"municipalisme i la 
radicalitat democràtica"
La formació ecosocialista va celebrar a Sant Feliu 
de Llobregat una conferència comarcal 

SOCIETAT

Albert Comellas no renuncia a 
la seva readmissió al PDeCAT

El ja exmembre del PDeCAT i actual regidor no adscrit a 
l’Ajuntament d’Esplugues de Llobregat, Albert Comellas, 
continua amb la seva actitud ferma de continuar 

endavant amb la querella que va admetre el jutjat de primera 
instància i instrucció número 3 d’Esplugues. Es denuncia 
per un presumpte delicte d’amenaces i accions capa la seva 
persona i una malversació de cabals públics de set membres 
del PDeCAT. La formació demòcrata va expulsar-lo. La seva 
intenció és tornar al partit, però a un partit “net de corrupció” 
i creu que si el jutjat accepta la denúncia civil podria adoptar 
com a mesura cautelar la seva readmissió en el partit.

Rodríguez anima als regidors del 
PP a "recuperar el terreny perdut"

El secretari general del Partit Popular Català, Santi 
Rodríguez, va afirmar que “el PPC és un partit fort 
implantat territorialment amb els millors regidors. La 

millor prova d’això és que els nostres regidors atrauen altres 
forces polítiques”. En la inauguració de la Intermunicipal 
del PPC celebrada a Castelldefels, Rodríguez va manifestar 
que “potser hi ha partits que estan més de moda però 
la moda no dóna fortalesa ni garanteix la presència i la 
implantació a tot el territori com té el Partit Popular”. El 
dirigent va animar els regidors a “treballar per recuperar el 
terreny perdut als darreres municipals.”

Es constitueix la nova 
agrupació socialista de Begues

Paco Sánchez és el nou primer Secretari de l’agrupació 
socialista de Begues que es va constituir amb la presència 
de Miguel Iceta. Sánchez, va declarar que “encetem 

aquesta etapa amb la voluntat de treballar per millorar el 
municipi de Begues, des dels valors del socialisme com són la 
solidaritat, la justícia social i la igualtat. Tenim un equip que vol 
liderar la lluita per la sostenibilitat, per les polítiques d’igualtat 
i per les polítiques socials”. L’agrupació començarà les seves 
activitats amb el “Diumenge Roig”, unes carpes informatives 
que organitzaran cada primer diumenge de mes al municipi 
per atendre els suggeriments i preguntes dels i les ciutadanes.

Més de 100 militants i 
simpatitzants d’ICV 
Baix Llobregat es van 

aplegar al Centre Cívic Les 
Tovalloles de Sant Feliu de 
Llobregat convocats sota el 
lema “La nostra gent, la nostra 
força”. La conferència va servir 
per debatre i aprovar un do-
cument polític que reivindica 

la necessitat de desplegar el 
vessant municipal i organitza-
tiu del projecte de Catalunya 
en Comú. L’organització eco-
socialista va reafirmar la seva 
aposta per la construcció de 
Catalunya en Comú, seguint 
els compromisos de la 8a 
Assemblea d’ICV del Baix Llo-
bregat celebrada l’octubre de 

2016 i reivindicant els valors i 
el capital polític que la forma-
ció d’esquerres vol transme-
tre al nou subjecte polític.

Presentació
El coordinador comarcal, 
Jordi Gil, va presentar el do-
cument que remarca el ba-
gatge d’ICV en l’acció trans-

formadora a les institucions 
i la importància de la mili-
tància en les lluites i movi-
ments socials a la comarca i 
al país. “El projecte de Cata-
lunya en Comú al Baix Llo-
bregat ha de comptar amb 
ICV per ser una proposta 
guanyadora, ha de ser reali-
tat i ens hem de posar a tre-

ballar ja. Estem disposades i 
disposats a treballar des de 
la humilitat i la fraternitat, 
però també des de l’orgull 
de ser qui som i el conven-
ciment que treballem per 
fer un projecte guanyador 
capaç de ser eina de canvi 
i de millora de les vides de 
les persones”, va afirmar Gil 

a la seva intervenció a la 
conferència, i va afegir que 
el nou subjecte polític ha 
de ser alternativa al model 
neoliberal, patriarcal, as-
sistencial i depredador del 
medi que s’imposa com a 
única via possible. En parau-
les de Gil: “els nostres valors 
sempre han estat els valors 
de l’esquerra i per això se’ns 
reconeix i no hi renunciarem. 
Som la gent que fa anys que 
trena els fils verd, roig i viole-
ta, i volem seguir fent-ho su-
mant amb més gent dins de 
Catalunya en Comú.”

ICV-Baix Llobregat és una 
força amb molta presència 
municipal i és al Baix Llo-
bregat on tant la coalició 
municipalista ENTESA (ICV-
EUIA-EPM-BComú).

Foto:  ICV-Baix Llobregat
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Més ràpid per anar 
i tornar de Barcelona

L ’Àrea Metropolitana 
de Barcelona (AMB) va 
presentar nova xarxa 

de bus metropolità d’altes 
prestacions, que  es verte-
brarà amb dos nous ser-
veis d’autobusos: el servei 
de bus metropolità Exprés 
(AMB Exprés) i  el servei 
AMB Metrobús. La presen-
tació d’aquesta nova xar-
xa, que complementarà la 
xarxa convencional actual 
i facilitarà una connexió 
més directa i amb més fre-
qüència amb el centre de 
la metròpolis i en els prin-
cipals corredors metropo-
litans, va a càrrec del Vi-
cepresident de Mobilitat i 
Transport de l’AMB, Antoni 
Poveda. El desplegament 
d’aquesta nova xarxa, a 
través dels serveis AMB 
Exprés i AMB Metrobús, 
obeeix en part al gran crei-
xement de demanda del 
transport públic de ges-
tió indirecta i persegueix 
quatre grans objectius: mi-
llorar l’oferta de transport 
públic, donar resposta als 

corredors de mobilitat amb 
més demanda, crear línies 
més directes i amb més 
freqüència de pas i gene-
rar punts d’intercanvi per 
al transbordament, amb la 
creació d’una xarxa potent 
d’intercanviadors entre les 
diferents línies d’altes pres-
tacions, la nova xarxa de 
bus de Barcelona i la res-
ta de modes de mobilitat 
(metro, bicicleta, P+R, etc.).  
“Aquesta nova xarxa supo-
sa un pas més en l’oferta 
del transport públic i  per-
metrà una major vertebra-
ció del mateix”, ha exposat 
el vicepresident de Mobi-
litat i Transport de l’AMB, 
Antoni Poveda, que ha re-
cordat que “justament ara 
ens trobem en un moment 
de reactivació econòmica, 
que està pressionant direc-
tament la mobilitat, com es 
pot veure amb la creixent 
demanda”. “Els serveis AMB 
Exprés i AMB Metrobús es-
devenen una aposta més 
l’AMB per facilitar el canvi 
d’hàbits entre la ciutada-

nia i reduir l’ús del vehicle 
privat, que ocasions fins el 
70% de la contaminació 
de la metròpolis”, ha afegit 
Poveda, que ha recordat 
que la contaminació at-
mosfèrica afecta directa-
ment a la salut pública.

Vint-i-una línies
Aquesta nova xarxa de bus 
metropolità d’altes pres-
tacions estarà formada 
per 21 línies, 7 línies AMB 
Exprés i 14 línies AMB Me-
trobús,  i comptarà amb 
25 punts d’intercanvi dis-
tribuïts per la Metròpolis. 
L’objectiu del servei AMB 
Exprés, que farà recorre-
guts més directes i amb 
poques parades,  és aug-
mentar la velocitat comer-
cial i arribar més de pressa 
al punt de destinació. En 
total, l’AMB posarà en fun-
cionament 7 línies d’AMB 
Exprés.  El nou servei AMB 
Metrobús es basarà en lí-
nies metropolitanes d’alta 
freqüència, amb un inter-
val de pas inferior als 10 

minuts, i per tant similars  
als del metro. Aquesta xar-
xa recorrerà els principals 
corredors metropolitans, 
que actualment ja supor-
ten un volum molt elevats 
de viatgers en transport 
públic, causant sovint pro-
blemes de congestió, pun-
tualitat i pèrdua de quali-
tat. És per això que algunes 
d’aquestes línies, a més, 
disposaran d’autobusos 
articulats que ofereixen 
un 30% més de capacitat. 
En total, es preveu posar 
en funcionament un total 
de 14 línies de Metrobús: 4 
a l’àrea del Baix Llobregat i 
10 línies a l’àrea del Besòs.

Milions d’usuaris
Segons els càlculs de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona 
la demanda anual estimada 
de les línies d’AMB Exprés i 
d’AMB Metrobús pot arri-
bar als 42 milions d’usuaris 
anuals,  un cop la xarxa es-
tigui totalment desplegada. 
Segons les previsions de 
l’organisme metropolità, el 

30% d’aquests viatges els 
faran nous viatgers. És a 
dir, l’AMB calcula que amb 
la implantació d’aquests 
dos nous serveis es pot 
aconseguir un increment 

de demanda de més de 12 
milions d’usuaris anuals. 
L’increment de l’oferta que 
impliquen les noves línies 
comportarà la creació d’uns 
240 llocs de treball directes.

Fotos: Arxiu i AMB

Reducció de les emissions

Per desplegar la nova xarxa de bus metropolità d’altes 
prestacions i atendre les necessitats de demanda dels 
dos nous serveis, l’AMB disposarà d’una flota de 230 
vehicles, dels quals el 25% seran articulats. Una part 
d’aquests vehicles procedirà de l’actual flota de l’AMB i, 
la resta, prop d’un centenar, seran vehicles nous. Aquests 
darrers seran de baixes emissions: híbrids o elèctrics.

Des de l’AMB s’ha calculat que, si tots els nous usuaris 
estimats d’aquesta nova xarxa fessin els mateixos 
desplaçaments i itineraris amb el seu vehicle privat, es 
generarien un total de 10.500 tones de CO2, 1,1 tones 
de PM10 i 33,1 tones de NOx.

Aquesta nova aposta de l’AMB, que suposarà un salt 
quantitatiu i qualitatiu per al bus metropolità, suposa 
una nova alternativa i un nou increment de serveis 
per facilitar a la ciutadania el canvi d’hàbits, i apostar 
per una mobilitat més sostenible i menys contaminant. 
La millora del transport públic metropolità és 
imprescindible per reduir la contaminació atmosfèrica 
i millorar la qualitat de l’aire.

L’AMB va presentar la nova xarxa de bus metrepolità d’altes prestacions. Crearà crearà línies AMB Exprés, 
servei que prioritza els recorreguts més directes, i catorze línies AMB Metrobús, amb alta freqüència de pas
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STOP a les emissions 
contaminants

Com va sorgir 
aquesta idea?

I.M.: O3 Protégelo, neix des 
dels seus orígens com una 
empresa orientada i compro-
mesa amb el medi ambient, 
la seva principal preocupació 
és millorar la qualitat de vida 
de les persones. La meva in-
quietud unit a la meva àmplia 
experiència en el sector auto-
mobilístic i la motivació per fer 
alguna cosa important en la 
vida, em van portar a la con-
vicció que la solució a les emis-
sions contaminants no està a 
la tecnologia emprada en els 
gasos resultants, sinó en el 
tractament dels hidrocarburs.

Quant temps ha invertit?

I.M: Han estat 8 anys de re-
cerca i desenvolupament. Tot 
això i uns dots de paciència 
i sentit de la responsabilitat.

I els resultats són…

I.M: Una reducció mitjana 
d’un 15-20% en NOx, un 40-
50% en CO, i un 50-80% en re-
sidu sòlid (PPm). La reducció 
en la fuita dels residus sòlids 
(PPm), “opacitat en motors 
dièsel”, té en els motors de 
gasolina la seva equivalent 
reducció (50-100%) de HC (hi-
drocarburs no cremats).

Com funciona?

I.M: El dispositiu és un cilindre 
d’alumini, que porta uns taps 
i uns connectors, i s’instal·la 
en el tub de l’impuls del com-
bustible (s’intercala), preferen-
tment abans del filtre del com-
bustible; a l’interior del cilindre, 
va instal·lada una malla que és 
la que conté el reactiu. El com-
bustible passa per l’interior del 
dispositiu, i en entrar en con-
tacte amb el reactiu, realitza 
un procés de catalització que 
fa que el combustible quedi 
preparat per a una combustió 
més neta. Al mateix temps i en 
cremar-se més combustible, 
el motor veu augmentada la 
seva potència. 

Hi ha altres beneficis?

I.M: Hi ha una reducció de 
l’olor dels gasos, així ma-
teix es manté més net el 
filtre de partícules (FAP), el 

catalitzador i la vàlvula EGR 
dels motors. També obte-
nen un benefici directe els 
filtres, materials i compo-
nents que intervenen en la 
combustió; oli, pistons, sis-
tema d’injecció. També els 
vehicles que van equipats 
amb AdBlue, veuran re-
duït el seu consum, i faran 
menys regeneracions, amb 
el que s’allargarà la durabi-
litat del catalitzador en es-
tar aquest menys obstruït.

A més de cotxes, té un 
altre tipus d’utilitat?

I.M: Qualsevol motor que 
utilitzi combustible (moto, 
cotxe, furgoneta, camió, au-
tobús, autocars, autocarava-
nes, cap tractora, vaixells de 
pesca, embarcacions…) o bé 
en sectors industrials (ma-
quinària agrícola, tractors-
recol·lectores-sembradores, 
motocultors, obra pública 
(excavadores, retroexcava-
dores, bolquets, camions de 
càrrega, formigoneres), cre-

madors de gasoil, grups elec-
trògens, forns de fleca…).

Per ser un invent que 
afavoreix la millora del 
medi ambient del nostre 
entorn, ha tingut poca 
volada en les institucions 
tan municipals com 
supramunicipals…

J.M.N: És senzill. Ells tenen 
una idea i nosaltres una al-
tra. L’idea que tenim nosal-
tres és la mateixa que tenen 
disset ajuntaments de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona 
que s’han aplegat perquè 
estan en contra de les eti-
quetes identificatives per 
les restriccions circulatòries. 
No és que estiguin en con-
tra del tot, però veuen que 
molts dels seus ciutadans 
estan afectats, ja que van a 
treballar a Barcelona. De la 
comarca del Baix Llobregat 
no hi ha cap. Aquest grup 
d’ajuntaments del Vallès sí 
que aprecien i veuen que el 
benefici és real. És una bona 

opció per a una ciutadania 
que voluntàriament pot con-
tribuir a fer que la seva ciutat 
sigui més neta. Hem trucat 
a la porta de moltes institu-
cions catalanes i espanyoles, 
però considerem que és per-
dre el temps. Contínuament 
hem de demostrar la viabilitat 
del producte, és molt cansat. 

L’AMB està decidida acabar 
amb la contaminació de 
l’àrea metropolitana. No 
acabo d’entendre el seu 
desinterès …

I.M: Ens hem reunit amb di-
rectius de Mobilitat i Trans-
port de l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona, i de moment 
mantenen silenci. També 
hem estat a l’Ajuntament de 
Barcelona i a la Generalitat. 
Nosaltres pensem que el 
que pretenen és mantenir 
aquesta mesura d’imposició. 
L’AMB vol que la gent agafi 
transport públic o la bicicleta, 
augmentant d’aquesta ma-
nera els seus clients. A més, 
estan decidits a eliminar els 
vehicles de certa antiguitat, 
però pensem que el parc au-
tomobilístic es renova cons-
tantment amb la compra de 
vehicles nous. Nosaltres el 
que fem és solucionar els pro-
blemes d’aquests vehicles an-
tics i també els nous per tant, 
anem en contra del que ells 
pretenen. Respectem la seva 
postura, però no la compar-
tim, i nosaltres hem de seguir 
el nostre camí. Bàsicament és 
qüestió de criteri. 

Qui hauria de ser 
l’encarregat de decidir qui 
pot circular i qui no?

I.M: Nosaltres pensem que és 
la ITV el que ha de determinar 
qui pot dur les etiquetes iden-
tificatives, perquè els ajunta-

ments o les institucions no 
entenen d’emissions conta-
minants, ja que són adminis-
tració. Ells tenen uns aparells 
distribuïts a la ciutat que els 
marquen uns paràmetres i 
punt. Qui són per determinar 
si un vehicle contamina o no? 

I les empreses 
automobilístiques?

J.M.N: Exigien primer de tot 
conèixer la nostra tecnolo-
gia. La nostra intenció però 
era vendre’ el nostre produc-
te al preu que correspongués 
demostrant, abans de tot, en 
un banc de proves els benefi-
cis per després desenvolupar 
el producte. Ells tenen el seu 
departament d’I+D que des-
envolupen els seus sistemes 
anticontaminants. No hem 
arribat a fer proves aquestes 
marques perquè m’he negat 
a donar la meva tecnologia 
ni tan sols amb un document 
de confidencialitat. 

Ho heu patentat?

J.M.N: És igual tenir patent 
que no. No serveixen per res. 

De totes maneres, nosaltres 
tenim dues patents: una de 
model d’utilitat i l’altre del 
tractament de l’hidrocarbur. 

No tenen por que 
es treguin aquesta 
tecnologia?

J.M.N: No perquè el preu del 
producte és molt econòmic. 
Saben que dominem la tecno-
logia i no els entra el desig que 
la tecnologia sigui seva. Pre-
fereixen comprar els nostres 
equips i que siguem nosaltres 
els que analitzem aquests 
cotxes i reduir les emissions. 
De totes maneres tot es pot 
copiar. Estem treballant per a 
sacar la versió millorada. 

I fora del país 
els han fet cas?

I.M: Actualment tractem amb 
un hòlding d’Emirats Àrabs, 
que vol ser líder amb el tema 
de ciutats netes. El talent a Es-
panya no es valora. De totes 
maneres ja hi ha ajuntaments 
que porten dispositius nos-
tres així com empreses espan-
yoles i catalanes com TaxiLine, 
Barnataxi o Nacex, fins i tot el 
Port de Barcelona.

Suport d’ajuntaments
La perseverança de l’empresa santfeliuenca ja està 
donant fruits a nivell municipal. O3 Protégelo forma 
part del projecte AIR-e Net liderat pels ajuntaments de 
Mollet, Montornès i Granollers que té com a objectiu 
la millora de l’aire dels seus entorns donant suport 
als sistemes o invents que poden restar emissions 
contaminants. Un projecte que on també formen part 
altres catorze consistoris vallesans, així com el Consell 
Comarcal del Vallès Oriental i el mateix CSIC. 

03 Protégelo SL, una empresa de Sant Feliu de Llobregat, ha desenvolupat un catalitzador que redueix els gasos 
contaminants, estalvia combustible i permet més potència en tots els motors que utilitzin hidrocarburs 

Neix una plataforma 
Des que l’AMB va anunciar la restricció circulatòria 
dels vehicles més contaminants en episodis d’N02 va 
aparèixer una plataforma opositora que cada vegada 
està agafant més força. Actualment, la Plataforma 
d’Afectats per les Restriccions Circulatòries té uns 
8.000 membres. Cristina Couceiro lidera un grup 
de ciutadans i ciutadanes afectats, que pertanyem 
tant a la ciutat de Barcelona, municipis de l’Àrea 
Metropolitana Barcelona i altres localitats inclosos dins 
del Àmbit40. “La població desconeix que hi ha aquesta 
plataforma, sense cap mitjà. No estan en contra de la 
reducció d’emissions i dels cotxes elèctrics, però estan 
en contra de les imposicions que afecten una població 
que no tenen els recursos necessaris per poder canviar 
el vehicle”, explica José Manuel Núñez. 

Les emissions contaminants a l’atmosfera s’ha converti en un dels grans problemes als municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona. És per això que l’AMB ja està aplicant diverses mesures 
correctores per reduir aquestes emissions que afecten milers de persones del nostre entorn. Una de les primeres ha estat la restricció circulatòria dels vehicles més contaminants. Una mesura 
que no ha estat ben rebuda per una part dels residents a l’àrea metropolitana així com de diversos ajuntaments vallesans que formen part de l’AMB. Paral·lelament, una ‘start-up’, 03 Protégelo 

SL, sembla haver trobat la solució. Aquesta empresa, instal·lada en un garatge a Sant Feliu de Llobregat, ha aconseguit inventar un catalitzador que redueix les emissions contaminants, estalvia 
combustible i augmenta la potència del qualsevol cotxe (també es pot aplicar a qualsevol motor que utilitzi combustible). Tanmateix, el seu dispositiu no ha trobat acceptació entre l’Ajuntament 
de Barcelona, l’AMB, i les grans empreses automobilístiques. La Premsa del Baix ha volgut conèixer i parlar amb els seus impulsors, Isidro Moreno (inventor) i José Manuel Núñez (director de 
màrqueting i comunicació), per saber una mica més sobre el seu innovador invent i per què troben tantes traves en la seva proposta tecnològica que permet la millora del medi ambient.
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OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior núm. 23-24 
del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet

CALDERAS DE CALEFACCIÓN MÁS SEGURAS, MÁS PEQUEÑAS
Y DE MENOR CONSUMO, TOTALMENTE AUTOMÁTICAS

Thema CONDENS
F25

44 €/mes

ECOTEC
VMW ES 236/5-5

45 €/mes

CERAPUR comfort
ZWBC 25-2C

48 €/mes

Platinum COMPACT
24/24F ECO

42 €/mes

la nueva calefacció

TODO INCLUIDO: caldera, 
instalación e IVA incluido

PAGO AL CONTADO 9% 
DESCUENTO

Disponemos de todos los  
modelos y potencias de calderas

¡¡PLAN “RENOVE” CALDERAS-CALEFACCIÓN!!

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 93 490 96 45

nueva 

CALDERAS DE CONDENSACIÓN

3 añossin interesesy sin entrada

0%

CONSULTAS Y OFERTAS EN NUESTRA WEB:

www.moherclima.com

Un guàrdia urbà salva la vida 
d'una nena de 2 anys a Cornellà
L’agent li va practicar la maniobra d’Heimlich perquè s’estava 
ofegant com a conseqüència d’un aliment travessat 

La ràpida i diligent ac-
tuació d’un agent de la 
Guàrdia Urbana de Cor-

nellà va salvar una nena de 
dos anys de morir ofegada 
mentre dinava. Tot va passar 
mentre l’agent de la Policia 
Local realitzava tasques de 
circulació al carrer Feliu i Co-
dina de Cornellà, quan una 
dona va sortir d’un dels por-
tals i va córrer demanant au-
xili per a la seva néta que s’hi 
estava ennuegant. L’agent 
va pujar corrent al domicili, 

on s’hi trobava la família di-
nant i va veure la nena amb 
símptomes d’asfíxia per cau-
sa d’un aliment travessat 
que li bloquejava l’entrada 
d’aire a les vies respira-
tòries. Ràpidament, l’agent 
li va practicar la maniobra 
d’Heimlich, un procediment 
de primers auxilis per a ca-
sos d’ennuegament, és a dir, 
per desobstruir el conducte 
respiratori, normalment blo-
quejat per un tros d’aliment 
o qualsevol altre objecte. Un 

cop va arribar l’ambulància 
va fer una primera valoració 
de la menor i la va traslladar 
a l’Hospital de Sant Joan de 
Déu per comprovar que no 

hi hagués lesions ni cap ob-
jecte encara per expulsar. La 
menor va quedar ingressada 
en observació i, posterior-
ment, donada d’alta.  

Fotos: Arxiu

SUCCESSOS
Detenen un aficionat 
per dues agressions a 
l’estadi de l’Espanyol  

Els Mossos d’Esquadra 
van detenir un home 
de 23 anys, veí de Bar-

celona, com a presumpte 
autor de dos delictes de 
lesions i un delicte contra 
l’exercici dels drets fona-
mentals i les llibertats pú-
bliques. El 18 de febrer, a 
la finalització del partit de 
futbol Espanyol-Vila-real 

a l’estadi Cornellà-El Prat, 
la persona detinguda va 
increpar i agredir dues 
persones. En un primer 
moment es va enfrontar 
amb una de les víctimes 
a la qual va agredir. Més 
tard, es va tornar a en-
frontar en un altre punt 
de l’estadi a l’altra víctima, 
causant-li un tal a la cella.

Detingut un home per robar en 
12 punts de venda de loteria

E ls Mossos d’Esquadra de la Unitat d’Investigació de Gavà 
van detenir un home de nacionalitat marroquina, de 29 
anys i veí de l’Hospitalet de Llobregat, com a presumpte 

autor de 12 robatoris amb força a punts de venda de loteria. 
El lladre havia forçat les portes d’accés d’una corporació 
sense ànim de lucre amb la missió de millorar la qualitat 
de vida de les persones cegues i amb discapacitat visual i 
s’havia endut butlletes de premi directe per valor de més de 
2.300 euros a Castelldefels, Gavà i Viladecans.

Accidentada celebració dels   
Tres Tombs de Molins de Rei 

Durant la seva celebració dels Tres Tombs de Molins de Rei, un 
dels participants es va dirigir cap a un home que participava 
de la protesta de la plataforma Prou Tracció a Sang contra 

l’ús dels cavalls i li va clavar un mastegot trencant-li les ulleres. 
L’autor de l’agressió va ser identificat per la policia. D’altra banda, 
una dona va resultar ferida en caure del cavall i tot seguit les 
rodes d’un carro li van passar per sobre la cama. I un altre dels 
participants es va dirigir als manifestants que protestaven contra 
l’ús dels cavalls dient “tendría que volver Franco”.

Mor una persona en l’incendi 
d’un habitatge de Sant Boi 

Una persona d’edat avançada va morir en l’incendi d’un 
habitatge unifamiliar aïllada de Sant Boi de Llobregat, 
segons va informar els Bombers de la Generalitat. El foc va 

començar poc abans de tres quarts de sis del matí en un domicili 
del carrer dels Lilàs i fins al lloc s’hi han desplaçat vuit dotacions 
dels Bombers, que ja han donat l’incendi per controlat des de 
poc després d’un quart de set del matí. La víctima es trobava a 
la planta baixa i va perdre la vida, mentre que la dona va poder 
ser rescatada en bon estat a través del balcó.
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Es mantenen les desigualtats 
home-dona a la comarca
La bretxa salarial es manté així com la segregació per raons de 
gènere en l’elecció dels estudis i en les pensions contributives  

L’Observatori Comarcal i el 
Consell de les Dones del 
Baix Llobregat han publi-

cat conjuntament l’informe 
“Les dones en el mercat de 
treball. Quan el gènere de-
termina la recuperació”. Un 
informe que analitza de ma-
nera àmplia l’evolució de la 
situació de les dones en el 
mercat de treball del Baix 
Llobregat, i que permet con-
firmar i quantificar el nivell 
de discriminació per raó de 

gènere que existeix a la co-
marca. Segons l’Observatori, 
si bé és cert que 2017 ha estat 
el segon any amb registres 
positius a nivell macroeconò-
mic, en contractes, afiliacions 
i disminució de l’atur, aquesta 
tendència no ha afectat de 
la mateixa manera a dones i 
homes. L’informe confirma els 
mateixos indicadors pel que 
fa al treball a temps parcial i la 
cura d’infants, persones grans 
o dependents; aquests són 

cosa de dones i la bretxa o 
desigualtat salarial es dóna de 
manera transversal a tots els 
sectors, edats i ocupacions.

Altres aspectes
L’indicador que varia es el 
que fa a l’emprenedoria, a di-
ferència de l’any anterior, el 
percentatge d’homes empre-
nedors és superior al de dones 
emprenedores. Només el 33% 
dels empresaris i cooperativis-
tes de Catalunya són dones. 

S’incorpora un indicador nou 
que fa referència a la quantia 
mitjana de les pensions con-
tributives dels homes al Baix 
Llobregat és de 1.315 €, la de 
les dones no supera els 730 €, 
és a dir, existeix una bretxa de 
pensions del 45%. De manera 
general s’observa una major 
presència de dones en els 
estudis superiors que no es 
tradueix en una major presèn-
cia en les millors ocupacions. 
Això és un clàssic en els da-

rrers anys, com també ho és 
l’elecció d’estudis, en la que 
s’observen segregacions per 
raons de gènere: més dones 
a batxillerat i més homes a ci-
cles formatius. El tema a més 
a més es complica quan creix 
el pes de les noies matricula-

des en batxillerat d’arts i dis-
minueix en el batxillerat tec-
nològic; i en cicles formatius, 
creix el pes de les dones en 
serveis socials i a la comuni-
tat, consolidant-se més estu-
dis i posteriors ocupacions fe-
minitzades i masculinitzades.

Foto: Arxiu

Menys d’accidents laborals al 
Baix al segon semestre del 2017

Segons dades facilitades per l’Observatori del Baix 
Llobregat es van produir un total de 4.755 accidents a 
la comarca durant el segon semestre de l’any, xifra que 

baixa després de 7 semestres consecutius d’increment. El 
nombre d’accidents va baixar tant entre els homes com entre 
les dones. L’índex d’incidència, és a dir, l’indicador que posa 
en relació el nombre d’accidents amb el nombre de persones 
ocupades, baixa tant en indústria com en la construcció i els 
serveis. Pel que fa a la regulació d’ocupació, es van registrar 21 
expedients de regulació que van afectar 205 persones.

Comerç, restauració i hostaleria 
encapçalen els nous contractes

Segons l’Observatori Comarcal del Baix Llobregat, el 
comerç, restauració i hostaleria i serveis a la producció 
són les activitats que més nous contractes han registrat 

en el 2017 al Baix Llobregat. En concret, serveis de menjar i 
begudes (8,1% del total de registres) i comerç al detall (7,3%) 
són les activitats que han concentrat més nous contractes. De 
les 10 activitats més demandades només 3 (serveis de menjar 
i begudes, comerç al detall i comerç a l’engròs) es situen entre 
les que han registrat més nous contractes. Més de la meitat 
dels nous contractes tenen una durada inferior a 6 mesos.

Moret demana als empresaris 
sumar-se a "reinventar Sant Boi"

L’alcaldessa de Sant Boi de Llobregat, Lluïsa Moret, va 
emplaçar l’empresariat local a sumar-se a l’estratègia 
per construir el Sant Boi del futur. “Ara és el moment 

de Sant Boi”, els va dir. “Tenim una oportunitat”, va afegir, 
“Sant Boi respira un altre aire, Sant Boi es reinventa i hem 
de fer-ho junts. Us necessitem per construir la nostra es-
tratègia de ciutat i posicionar Sant Boi com una ciutat me-
tropolitana saludable i sostenible”. Moret va recordar que 
l’Ajuntament està immers en la construcció d’una estratè-
gia de ciutat per definir el Sant Boi dels pròxims 15 anys.

ECONOMIA

Rbla. Anselm Clavé,32  |  08940 Cornellà de LLobregat | www.latiendadepisos.com | info@latiendadepisos.com
Tel. 93 474 00 77 - 670 27 50 78

CORNELLA ZONA EROSKI, CON PISCINA ZONA COMUNITARIA 

1991
Desde

en
CORNELLÀ

INMOBILIARIA

159.000€uros105.000€uros

HOSPITALET AVENIDA PRINCIPAL CORNELLÀ - CAMPFASO

Piso con terraza 
todo reformado, 
2 habitaciones 
+ estudio en la 
terraza.

Piso 3 habitaciones
reformado, 
cocina y baño 
en muy buen estado, 
oportunidad.

 95m2 totalmente equipado reformado 
y adaptado con despachos, sala de 

reuniones, almacen, baño, despacho de 
direccion, etc... acabados de 1ª calidad.

Gran piso de 4 habitaciones, 2 baños, terraza, ascensor, parking

ALQUILER ALMEDA CORNELLA

Precioso piso con pk, 3 habitaciones, 
2 baños, uno en suite, ascensor, balcon, 
parquet. calefacción y aire a., junto 
world trade center almeda park.

1.125€uros/mes 350.000€uros

PISO L'HOSPITALET

JUNTO CRUZ ROJA
con ascensor

a reformar
99.500€uros

CORNELLÀ
LOCAL DE OFICINAS EN ALQUILER 

PASEO DE F.F.C.C.

950€/mes
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El projecte EduLab és 
una iniciativa del Citi-
lab, amb el suport de 

l’Ajuntament de Cornellà, 
que té l’objectiu principal 
d’impulsar l’ensenyament 
de la programació com a 
llenguatge transversal per 
entendre i relacionar-se 
amb la tecnologia, i per tal 
que els nens i les nenes des-
envolupin un pensament 
crític i creatiu a les escoles 
públiques del municipi.
El llenguatge de progra-
mació, com a instrument 

d’aprenentatge transversal 
en el sistema educatiu, és 
considerat l’habilitat del 
segle XXI, imprescindible 
pels nous ciutadans i equi-
parable a l’escriptura, les 
llengües, les matemàtiques 
o les arts en èpoques pas-
sades. Com a eina indis-
pensable per a afrontar els 
reptes de futur en una so-
cietat altament digitalitza-
da, aprendre a programar és 
cada dia una capacitat més 
essencial que s’incorpora als 
currículums educatius.

Nova etapa

La introducció de la pro-
gramació i la robòtica als 
centres educatius s’ha dut 
a terme majoritàriament 
al nostre país als estudis 
secundaris. Ara, a Corne-
llà, s’obre una nova etapa 
en què aquesta formació 
s’ofereix transversalment 
a tot el cicle de primària 
de les escoles de la ciutat. 
L’objectiu és incidir en el 
sistema educatiu i acom-
panyar en la formació dels 

ciutadans. La primera escola 
on aquest projecte ha estat 
Dolors Almeda, amb un pi-
lot que enguany enceta la 
segona etapa. També s’han 
teixit les primeres relacions 
i s’ha treballat amb l’Institut 
de Cornellà i Escola Suris, a 
l’espera de poder col·laborar 
i donar suport a més centres 
educatius públics per imple-
mentar aquestes metodolo-
gies innovadores que enri-
queixen l’activitat habitual a 
l’aula, la tasca del professorat 
i l’aprenentatge de l’alumnat.

El Citilab de Cornellà posa en 
marxa el projecte EduLab   
S’ofereix als centres educatius públics de la ciutat de forma         
col·laborativa per fomentar l’aprenentatge de nens i professors

Fotos:  Citilab

CULTURATECNOLOGIA
Ajuntament de Castelldefels i 
UPC potencien la col·laboració

L’alcaldessa de Castelldefels, Maria Miranda, el regidor 
d’Universitats, Antoni Casas, i el rector de la Universitat 
Politècnica de Catalunya (UPC), Francesc Torres, van 

signar dos convenis de col·laboració per al desenvolupament 
conjunt de diversos projectes que tenen com a finalitat 
fomentar les vocacions científiques i tecnològiques entre 
la ciutadania i aprofundir en un projecte de ciutat. “Suposa 
un nou pas endavant per Castelldefels, ja que s’estableixen 
vincles de treball, apostant per les noves tecnologies per 
tal que Castelldefels creixi en el camí del progrés”, diu 
l’alcaldessa de Castelldefels, Maria Miranda.

Aparell per saber l’opinió

L’Ajuntament de Sant Climent disposarà de dades 
concretes de l’opinió que tindran els climentons sobre 
l’atenció rebuda al consistori, a partir de la col·laboració 

establerta amb la start up Happy Customer Box. S’ha 
instal·lat un aparell destinat a mesurar la satisfacció 
ciutadana i, properament, s’instal·larà un giny a la pàgina 
web municipal per captar l’opinió dels usuaris virtuals. Al 
llarg d’un any es recolliran les dades.

Tecnologia per a persones 
amb diversitat funcional

Les persones amb discapacitat visual, auditiva, física i 
intel·lectual ja tenen més fàcil l’accés a alguns serveis 
municipals a Sant Boi de Llobregat. L’Ajuntament ha 

destinat 32.000 euros a adquirir i posar en funcionament 
dispositius específicament dissenyats per atendre les 
necessitats d’aquestes persones. Entre aquests es troben 
bucles magnètics, lupes, aparells de lectura accessible, rampes 
portàtils, audioguies, pannells amb Braille i autorrelleu.

MEDI AMBIENT

El litoral baixllobregatí 
accelera la seva degradació    
L’Àrea Metropolitana de Barcelona ha constatat que les platges estan perdent 
sorra, i amb una temporada de mar la situació empitjora encara més

El servei de platges de 
l’AMB constata que el 
litoral metropolità s’està 

reduint, ja que s’ha detectat 
una regressió important i 
accelerada d’algunes plat-
ges al llarg dels últims anys. 
Al Prat, la ràpida desapa-
rició de la sorra al nord de 
la platja de Can Camins ha 
deixat la platja molt estreta 
en la part central, de ma-
nera que el mar n’ha envaït 
tota l’amplada i ha inundat 
la carretera d’accés, fet que 
ha provocat diversos danys 
al mobiliari de les platges. 
A més, la platja naturista, 
situada al nord de Can Ca-
mins, desapareix quan hi ha 
onatge. En aquesta platja, 

s’han hagut de retirar els 
equipaments i la base de 
la dutxa va quedar tan feta 
malbé que no és utilitzable 

des de la passada tardor. 
A Viladecans, la platja del 
Remolar ha patit una forta 
erosió que ha fet desaparèi-

xer la platja seca i una part 
de les dunes naturals. Al 
nord de Gavà, l’estretament 
progressiu de la platja ha 
generat un fort desnivell 
en el límit amb el mobiliari 
i els equipaments instal·lats, 
de manera que en alguns 
punts, el mar arriba fins a 20 
m de les edificacions de pri-
mera línia de costa. L’últim 
temporal va superar també 
la platja i va inundar alguns 
carrers adjacents. I a Castell-
defels s’han produït inunda-
cions a grans extensions del 
sud de la platja fins on co-
mencen les dunes, que han 
col·lapsat de sorra i aigua 
algunes desembocadures 
d’aigües pluvials.

Foto: Arxiu

Distinció a la platja de Castelldefels 

La platja de Castelldefels ha obtingut de la Diputació la 
distinció “Compromís Biosphere” de sostenibilitat turística, 
que s’uneix a les que ja té (Bandera Blava, “Q” de Qualitat 

Turística, Ecoplayas, ISO 9001 i Sicted). És una garantia per als 
turistes en matèria de gestió mediambiental, protecció del 
patrimoni cultural i defensa de les variables socioeconòmiques 
d’una empresa o destinació turístiques determinades.

Vallirana Natura 2018, a punt

La Fira Vallirana Natura se celebrarà aquest any els dies 
24 i 25 de març i una de les grans atraccions de la sisena 
edició serà la instal·lació d’un planetari digital a l’escola 

CEIP La Ginesta. La fira té com a principal objectiu la mostra 
i venda de productes i serveis dels sectors de la Natura, la 
Salut i el Turisme, està oberta a les empreses, comerços, 
entitats i artesans d’aquests sectors.

Sant Feliu protegirà el Parc Agrari

El Ple va aprovar inicialment el Pla de protecció del Parc 
Agrari, que recull les inversions públiques, la gestió 
dels recursos naturals, la dinamització econòmica i 

la reordenació d’aquesta zona per al període 2018-2024. 
L’objectiu és fomentar l’activitat agrària, afavorint la continuïtat 
de les activitats agrícoles, l’extensió de l’agricultura professional 
i les cooperatives, i l’ordenació dels horts de lleure.

Preocupació 
metropolitana per 
la contaminació 

Segons el darrer es-
tudi encarregat per 
l’AMB al Gabinet 

d’Estudis Socials i Opinió 
Pública (GESOP), realitzat 
entre els mesos de ge-
ner i febrer d’aquest any 
2018, més del 95% dels 
residents a la metròpolis 
Barcelona considera que 
la contaminació és un 
problema important. En 
referència a la notorietat 
de les mesures impul-
sades amb l’objectiu de 
reduir la contaminació, 
els resultats de GESOP 
destaquen que la majoria 
d’enquestats menciona 

les restriccions de tràn-
sit dels vehicles. Con-
cretament, el 57,1% dels 
enquestats assenyala 
aquesta mesura, a nivell 
genèric. Sobre la mesu-
ra concreta de l’AMB i 
l’Ajuntament de Barce-
lona de la creació de la 
ZBE Rondes de Barcelona, 
que es va posar en marxa 
l’1 de desembre de 2017 
amb col·laboració dels al-
tres quatre municipis que 
la integren, el 86% dels 
entrevistats n’havien sen-
tit a parlar, i  tres de cada 
quatre enquestats en fan 
una bona valoració.

Més del 95% dels seus residents 
pensa que és un problema important
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CULTURA

El proper dissabte 28 
d’abril tindrà lloc una 
nova edició d’uns dels 

actes culturals més esperats 
a Esplugues de Llobregat, 
el Gran Espectacle Musi-
cal La Llegenda de Sant 
Jordi, en la seva dissetena 
edició. L’acte tindrà lloc a 
les 20.30h al Parc Pou d’En 
Fèlix. Tal com en les edi-
cions anteriors les veus dels 
personatges seran en direc-
te, fet que comporta un es-
forç afegit a tots els actors i 
dansaires que hi participen. 
A més, hi tornarà a haver 
música també en directe. 

Moltes novetats
Hi haurà un nou guió, amb 
noves escenes i coreogra-
fies, millores i novetats tèc-
niques, amb participacions 
externes que contribuiran a 

fer més espectacular aques-
ta posada en escena. Con-
cretament, hi intervindran 
l’escola de dansa i arts es-
cèniques A Escena, que jun-
tament amb el Drac Fal·lera 
de la Colla de Geganters 
d’Esplugues, seran els grups 
convidats a l’espectacle de 
Sant Jordi. També hi haurà 
novetats en l’escenografia, 
atrezzo i en el vestuari.

“L’espectacle de Sant Jordi 
és un acte que es prepara 

d’un any per l’altre, ja que 
normalment, quan acaba 
una representació ja es co-
mencen a aplegar idees per 
a la propera. Constitueix un 
gran esforç per a l’entitat 
tant per les seves dimen-
sions (en tots els aspec-
tes) com pel repte d’oferir 
sempre novetats i per 
combinar-ho amb l’activitat 
quotidiana de l’esbart, de-
dicada a la dansa tradicional 
i de creació, i amb la seva 

agenda sempre farcida de 
ballades durant tot l’any”, 
expliquen des de l’entitat 
organitzadora. L’espectacle 
comptarà amb alta tec-
nologia tant per a l’àudio 
com en la il·luminació, pi-
rotècnia i efectes especials 
els quals tindran un paper 
força destacat, mitjans que 
convertiran el Parc Pou d’En 
Fèlix en un espai divers i mà-
gic en cada escena. A més, 
l’espectacle comptarà amb 

alta tecnologia tant per a 
l’àudio com en la il·luminació, 
pirotècnia i efectes especials 
els quals tindran un paper 
força destacat, mitjans que 
convertiran el Parc Pou 
d’En Fèlix en un espai di-
vers i màgic en cada escena. 
l’Associació de Professionals 
de Circ de Catalunya (APCC), 
de la qual és president. Se-
gons Sergi Castro, creador i 
director de l’espectacle, serà 
“un viatge entre la foscor i 
la llum... ple d’entrebancs, 
problemes i adversitats que 
desembocaran en un final 
inesperat i mai vist fins ara”. 
L’espectacle està programat 
per a ser representat a la pis-
ta vermella del parc, ja que 
és un espai de grans dimen-
sions i gran capacitat per a 
tot el públic que hi assisteix. 
En cas de mal temps, l’acte es 

traslladaria a la pista cober-
ta Conxita Udina del mateix 
parc on es pot representar 
amb total normalitat.

S’estrena l’exposició Colors, 
a Can Castells de Sant Boi 

S’exposa a Can Castells Centre d’Art la mostra Colors, 
que recull obres realitzades pels nens i les nenes de la 
ciutat al costat de peces de creadors contemporanis 

i artistes locals, tot proposant un interessant diàleg 
intergeneracional. Artistes i infants han fet seus els racons 
de Can Castells i es diverteixen mirant, olorant i degustant 
els colors. A la mostra s’hi afegiran activitats paral·leles.

La setena edició de la Setmana de 
la Poesia de Sant Feliu, en marxa

Sant Feliu de Llobregat està celebrant des del passat 
dimarts 13 de març fins al 26 del mateix mes la VII 
Setmana de la Poesia amb més d’una vintena de 

propostes que inclouen recitals, tallers, concerts, teatre, 
presentacions i tres exposicions. Els actes, que es realitzen 
en diversos espais de la ciutat, tenen l’objectiu de posar en 
relleu l’univers poètic i apropar-ho a tota la ciutadania.

Cultura i l’esport protagonitzen 
les Jornades Utòpiques  

C ultura i l’esport seran els protagonistes de les 
jornades Utopies concretes per un món millor 2018, 
que organitza el Departament de Cooperació de 

l’Ajuntament de Sant Joan Despí. Un cicle de col·loquis i 
exposicions que aquest any serviran per reflexionar sobre 
la capacitat de la cultura i de l’esport per ser eines de 
cooperació, transformació i solidaritat.

Sant Vicenç dels Horts ja té a 
punt la seva Setmana Santa

La presentació oficial serà 
el divendres 23 de març, 
amb la presència de Joan 

Ruiz, president del Cos de 
Portants del Sant Crist, Juan 
Martínez, president de la Co-
fradía del Santísimo Cristo de 

la Salud y de Nuestra Señora 
de la Soledad, i l’alcaldessa 
Maite Aymerich. Sant Vicenç 
dels Horts ja prepara la Set-
mana Santa. Les tradicions, 
la passió i la cultura aniran 
de la mà per celebrar una de 

les setmanes més especials 
del municipi i de la comarca 
del baix Llobregat. Entre els 
divendres 23 i 30 de març, 
els vicentins i les vicentines 
podran gaudir d’una vintena 
d’actes ben especials. 

Tret de sortida
La presentació el donarà 
la desfilada dels armats el 
dia 23 a les 18 h, malgrat la 
presentació oficial serà just 
després, a les 19 h. L’acte 
comptarà amb la presència 
de Joan Ruiz, president del 
Cos de Portants del Sant 
Crist, Juan Martínez, pre-
sident de la Cofradía del 
Santísimo Cristo de la Salud 
y de Nuestra Señora de la 
Soledad, i l’alcaldessa Mai-
te Aymerich. L’activitat que 

tancarà la programació serà 
la processó de Silenci del 
Sant Crist amb els passos de 
l’Hort, de l’Assotament, de 

l’Ecce Homo, de Natzaret, de 
la Mare de Déu dels Dolors, 
de la Soledat i del Sant Sepul-
cre, divendres 30 a les 21 h. 

Entre els divendres 23 i 30 de març hi ha previst 
una vintena d’actes culturals, de passió i tradicionals

Hi haurà un nou guió, 
amb noves escenes i 
coreografies, millores i 
novetats tècniques, amb 
participacions externes 
que contribuiran a fer 
més espectacular aques-
ta posada en escena. 
Concretament, hi inter-
vindran l’escola de dansa 
i arts escèniques A Esce-
na, que juntament amb el 
Drac Fal·lera de la Colla de 
Geganters d’Esplugues, 
seran els grups convidats 
a l’espectacle de Sant 
Jordi. També hi haurà no-
vetats en l’escenografia, 
atrezzo i en el vestuari. 
La llegenda es presenta 
amb un inici d’història 
espectacular però te-
nebrós. El Mal amenaça 
un tranquil reialme, en 
el que hi viu la Princesa, 
una jove i bella donzella, 
que també té problemes 
familiars. Tota la cort, 
servents,ballarines i al-
tres, estaran al seu voltant.

Novetats

Foto: A. Sant Vicenç dels Horts

L’Ajuntament de Prat de Llobregat fa un 
reconeixement a la cineasta Laura Farrés

El saló de plens de 
l’Ajuntament del Prat 
va ser escenari de la re-

cepció que ha fet l’alcalde 
de la ciutat, Lluís Tejedor, 
a la cineasta Laura Farrés. 
L’alcalde li va felicitar per 
l’èxit del seu curtmetratge 
"Los Desheredados", guar-
donat amb nombrosos pre-
mis nacionals i internacio-

nals, entre ells els Goya i els 
Gaudí. També ha assistit a la 
recepció el regidor de Cultu-
ra, Participació i Ciutadania, 
David Vicioso, entre altres 
representants municipals. 

Projecció
D’altra banda, el curtme-
tratge “Los Desheredados” 
es va projectar al cinema 

Capri. "Los Desheredados" 
es troba a cavall entre el 
curtmetratge de ficció i el 
documental i narra la his-
tòria del mateix pare de la 
directora, Pere Ferrés, llui-
tant per preservar el ne-
goci familiar, una empresa 
d’autocars, afectada per la 
crisi econòmica. A causa de 
les dificultats de l’empresa, 

es veu obligat a buscar 
d’altres fonts d’ingressos i a 
superar moltes dificultats, 
sempre lluitant per preservar 
la seva dignitat. La família 
de Laura Ferrés es troba en 
l’epicentre de la història, on 
apareix també la seva àvia. 
El curt  s’ha rodat gairebé en 
la seva totalitat al Prat de Llo-
bregat, en espais com el ca-
rrer d’Empordà, el pàrquing 
de l’estació de Renfe o les 
cotxeres de Fersprat, i amb 
protagonistes pratencs. 

L’alcalde de la ciutat, Lluís Tejedor, va voler felicitar-la 
per l’èxit del seu curtmetratge "Los Desheredados" 

Foto: Aj. El Prat de Llobregat

La Llegenda de Sant Jordi a Esplugues 
s’omplirà de música, dansa i teatre
L’Esbart ja prepara la dissetena edició d’aquest espectacle que tindrà lloc el 28 d’abril 

Foto: Esbart Vila d’Esplugues
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Cornellà ha estat, del 6 al 
8 de març, seu de les fi-
nals universitàries dels 

Campionats de Catalunya. 
Les instal·lacions baixllo-
bregatines van acollir una 
competició que es va ce-
lebrar al llarg dels darrers 
mesos. Els guanyadors van 
ser en categoria masculina 
i femenina: handbol (Universitat de Girona i Universitat de 
Barcelona), futbol sala (UB i Universitat Pompeu Fabra), rug-
bi (Universitat Autònoma de Barcelona i UB), bàsquet (Uni-
versitat Ramon Llull i Universitat de Lleida), voleibol (UB-2-) 
i futbol (Universitat Ramon Llull i Universitat de Lleida). A 
més, va tenir lloc el Campionat de Catalunya Universitari de 
Natació al Complex Aqüàtic i Esportiu Can Mercader.

L’esport universitari català 
es va a Cornellà de Llobregat

Foto: UB

L’atleta de Sant Vicenç 
dels Horts, Andreu Si-
mon, es va proclamar 

campió de Catalunya de 
Curses de Muntanya des-
prés de finalitzar en el pri-
mer lloc de la classificació 
en la cursa de la Cameta 
Coixa que es va celebrar a 
Miravent, que enguany va 
arribar al seu desè aniversari. La prova va acollir alguns 
dels millors corredors del panorama d’aquesta especia-
litat esportiva. El vicentí, de l’AE Intempèrie, es va man-
tenir al capdavant de la cursa des del primer quilòmetre, 
imprimint un ritme molt alt que aviat va deixar al davant 
només als més forts. Simon va guanyar la cursa amb au-
toritat amb un temps d’1h52’.

Andreu Simon, campió català
 de curses de muntanya

Foto: FEEC

El primer equip del CV 
Esplugues es va asse-
gurar la permanència 

a Superlliga 2 l’any del seu 
debut en aquesta catego-
ria. L’equip, entrenat per 
Valeriano Ruiz va certificar 
la salvació a la penúlti-
ma jornada. Una vegada 
finalitzar la temporada, 
l’entitat ja ha començat a planificar la 2018-2019. El tècnic 
espluguí explica que ‘estem molt contents de la tempo-
rada’, ja que ‘hem complert amb l’objectiu de mantenir la 
categoria i les noies han fet una temporada genial’. Ruiz 
afegeix que està orgullós d’un equip “on gairebé totes les 
jugadores són debutants a la categoria, una experiència 
que segur que ens serveix per a la propera temporada.”

Permanència matemàtica per 
al Club Voleibol Esplugues 

Foto: FEVb

BAIX LLOBREGAT

La Volta a Catalunya tornarà 
a trepitjar el Baix Llobregat  
Els corredors travessaran la nostra comarca a la darrera etapa, 
que tindrà un recorregut aproximat d’uns 155 quiliòmetres

La comarca del Baix Llo-
bregat tornarà a ser 
gran protagonista a la 

Volta a Catalunya 2018, que 
enguany arriba a la seva 
noranta-vuitena edició. La 
sala d’actes de l’Institut Na-
cional d’Educació Física de 
Catalunya va ser l’escenari 
de la presentació de la gran 
cita del ciclisme internacio-
nal en territori català, que 
se celebrarà dels pròxims 
19 al 25 de marc. Precisa-
ment, els participants reco-
rreran diversos municipis a 
la darrera etapa -la setena, 
25 de març- (Esplugues, 
Sant Just Desvern, Sant Fe-

liu de Llobregat, Molins de 
Rei, Martorell, Sant Andreu 
de la Barca, Corbera de Llo-
bregat, La Palma de Cerve-
lló, Sant Vicenç dels Horts, 
Santa Coloma de Cervelló, 

Sant Boi de Llobregat, Vi-
ladecans, Gavà, Castellde-
fels i El Prat de Llobregat). 
En total 154,8 quilòmetres 
amb sortida a L’Hospitalet 
de Llobregat i amb arriba-

da a Barcelona. Una ocasió 
única per veure en acció 
primeres figures del ciclis-
me mundial.

WorldTour
La Volta a Catalunya és una 
cursa inclosa en la màxima 
categoria ciclista mundial, 
la WorldTour, pel que com-
porta un moviment apro-
ximat d’uns 175 corredors, 
70 cotxes i 20 motos, acom-
panyats per un dispositiu 
de 50 motos i tres cotxes 
dels Mossos d’Esquadra. 
Per a més informació us po-
deu adreçar a http://www.
voltacatalunya.cat.

Foto:  Volta a Catalunya

Pepe Oriola disputarà el WTCR 
amb Campos Racing i CUPRA

El gavanenc Pepe Oriola 
serà l’únic representant 
espanyol que compe-

tirà en la copa del món de 
turismes que neix de la unió 
de les TCR International Se-
ries i del Mundial de Turis-
mes (WTCC). El pilot afronta 
amb il·lusions renovades el 
seu debut en aquest nou 
campionat mundial, sota 
l’estructura de Campos Ra-
cing, equip que coneix molt 
bé i amb el qual va créixer 
com a professional. “Es-
tic molt content de poder 
confirmar la meva partici-

pació en el WTCR dins d’un 
equip 100% espanyol. Ens 
coneixem molt bé des de fa 
molts anys i això és un va-
lor afegit per afrontar amb 
màximes garanties aquest 
campionat”, reconeix Pepe 
Oriola, qui competirà al vo-
lant d’un CUPRA TCR.

Softbol i atletisme
Es va celebrar a les 
instal·lacions de Can Tore-
lló el torneig internacional 
Softball Gavà Cup, que va 
arribar a la setena edició. 
El guanyador de l’edició 

d’enguany va ser la Selecció 
del Perú després de guanyar 
6-5 a les aragoneses del Mi-
ralbueno. A més, el Projecte 
de Softball Gavanenc es va 
proclamar campió de Cata-
lunya de Divisió d’Honor de 
softbol després de sumar 
tres victòries i una derrota.

D’altra banda, es va celebrar 
la XXIII Mitja Marató de Gavà 
amb la participació d’uns 
1.800 atletes. La competició 
es va dividir en tres recorre-
guts (21, 10 i 5 quilòmetres) 
i va passar també pel terme 
municipal de Castelldefels. El 

Mehdi Aboujanah (FC Barce-
lona) i Maria Ruiz  (Terrassas-
ports) van guanyar la Mitja 
Marató de Gavà a la distància 
dels 21 quilòmetres. 

Foto: Arxiu
El pilot serà l’únic espanyol a la copa del món de turismes

GAVÀ
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CORNELLÀ DE LLOBREGAT

David Hernández i Adolfo 
Lázaro fan realitat el seu somni 
L’speaker i el fisioterapeuta del CB Cornellà van participar en la 
Zurich Marató de Barcelona sota el lema "Junts som més forts"

ESPORTS
El Lleida Esportiu denunciarà al 
Cornellà i Manzano per agressió

E l Lleida Esportiu té previst dur als jutjats el 
lamentable succés que va passar al Nou Estadi 
Municipal de Cornellà després de la finalització 

del partit de futbol de Segona B. El director esportiu 
lleidatà, Jordi Esteve, va ser agredit pel director 
esportiu de la UE Cornellà, Andrés Manzano, tal com 
va reflectir l’acta arbitral. Manzano, amb antecedents 
de la mateixa tipologia, s’exposa a una sanció penal si 
aquests fets violents acaben arribant a judici.

Sant Vicenç acull la segona 
prova de  l’Open Barcelona BTT

Sant Vicenç dels Horts va acollir la segona prova de 
l’Open Barcelona de BTT 2018, a més de l’inici de 
la Kids Cup Barcelona per a principiants, alevins i 

infantils. Un espectacular circuit per Sant Antoni va 
ser escenari d’una competició que va aplegar més 
de 330 participants i va ser organitzada pel CC Trevol-
Bikesports. Mario Sinués (CC Amunt) es va imposar en 
la categoria masculina per davant de Ramón Sagués i 
Sergi Oller. La victòria en fèmines fou per a Mercè Pacios, 
mantenint els primers llocs de la cursa fins al final.

 Esplugues inaugura la Copa 
Catalana de Trial de Nens 2018   

La Copa Catalana de Trial de Nens va celebrar la 
primera cursa de la temporada a Esplugues de 
Llobregat organitzat pel Moto Club Esplugues. Més 

de quaranta participants es van aplegar en una prova 
de motociclista que, a més, també va ser puntuable 
per al Campionat Provincial de Barcelona–Trofeu 
Diputació- Memorial Miquel Martínez. 

Més de 2.000 atletes prenen 
part a la I Maratest del Prat

E l Prat de Llobregat va acollir la primera edició de la Maratest. 
Una prova atlètica que serveix per preparar la Marató 
de Barcelona que va aplegar més de 2.000 participants. 

Roger Roca i Judith Corachan van guanyar a la distància dels 
30 quilòmetres. Mentrestant, Xavi Tomasa i marta Galimany 
van ser els vencedors en els quinze quilòmetres. 

El CB Cornellà ha tornat a 
demostrar que l’entitat 
esportiva baixllobrega-

tina és més que un club. El 
passat 11 de març es va fer 
realitat el projecte “Junts 
som més forts”, que va comp-
tar amb la col·laboració del 
seu principal patrocinador, 
Ascensors Eninter. 

“Junts som més forts” ha estat 
un projecte amb dos grans 
protagonistes: l’speaker del 
club, David Hernández, i el fi-
sioterapeuta del CBC, Adolfo 
Lázaro. La seva amistat, for-
jada des de fa molts anys, els 
ha dut a córrer junts curses 
atlètiques, amb la particula-
ritat que David va en cadira 
de rodes. Els dos abanderen 
els valors que des del CB 
Cornellà s’han fet seus: com-
panyonia, amistat, solidari-
tat, cooperació i superació. 
L’any passat ja van participar 
en la Marató de Barcelona en 
solitari, i enguany van tornar 
a repetir però aquest cop 
amb un acompanyament 
molt especial, els jugadors i 
l’staff tècnic de l’equip EBA 

del CB Cornellà, que van 
empentar la cadira de ro-
des d’en David per trams (42 
quilòmetres -al voltant d’un 
quilòmetre cada integrant-). 
“La iniciativa va sorgir al final 
de la Marató de l’any passat. 
Es va proposar al setembre 
a l’equip i una vegada que 
ens van donar el permís van 
començar a preparar-ho tot”, 
explica Adolfo Lázaro. El fi-
sioterapeuta se sent “molt 
emocionant, ja que tan ju-
gadors com la resta dels 
integrants de l’equip hagin 
dedicat una part de la seva 
vida personal a fer realitat 
aquest projecte que ens ha 
il·lusionat molt.”

Samarreta

Tots van lluir una samarreta 
amb l’eslògan “Junts som 
més forts”. Una samarreta 
dissenyada a partir d’una 
fotografia presa durant la 
Marató de Barcelona de 
l’any passat. A més, l’Adolfo 
i en David van tenir un rep-
te afegit. A l’edició anterior 
van completar la cursa en 

4h10’54’’, i aquest any es van 
proposar millorar la marca i 
situar-la entre 3h45’ i 4 hores. 
Al final, no va ser possible, ja 
que van fer una marca de 
4h08’03’’. Una vegada finalit-
zada la prova, Hernández va  
agrair a tot el club “fer pos-
sible viure aquest moment. 
Hem trencat barreres.”

Agraïments

A l’acte de presentació previ 
a la participació en la Marató,  
el president del CB Corne-
llà, José Manuel Hernández, 
va voler agrair a Ascensores 
Eninter la seva implicació en 
el projecte: “L’empresa, que 
des de fa deu anys està vincu-
lada amb el nostre club, torna 
a demostrar el seu compromís 
amb l’esport i la solidaritat. 
Li estem molt agraïts”. D’altra 
banda, José Carrasco, director 
comercial de l’empresa, va dir 
en la seva intervenció que “és 
una mostra de solidaritat. De 
fet el bàsquet és un esport 
molt solidari. Aquesta inicia-
tiva representa els valors que 
vol reflectir el mateix esport.”

Fotos:  CBC-LPdB

Foto: El Segre




